
PROTOKÓŁ NR XLIV/18 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 

 

Sesja trwała od godz. 15.05 do godz. 15.55. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 10, zgodnie z listą obecności stanowiącą 

załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Michał Kowalik, Ewa Stańczak, 

Agnieszka Tomaszewska, Paweł Wachowiak i Ewa Wypych. 

 

Ponadto w Sesji udział wzięli: 

• Grzegorz Ambroziak - Burmistrz Gminy Żychlin, 

• Zbigniew Gałązka  - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 

• Waldemar Bartochowski - Sekretarz Gminy Żychlin,  

• Emilia Rajewska  - Skarbnik Gminy Żychlin,  

• Krzysztof Anyszka  - Kierownik Ref. BPI,  

• Waldemar Kardasz - Radca prawny,  

• Radni Rady Powiatu w Kutnie,  

• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 

• Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,  

• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy, 

• mieszkańcy gminy Żychlin. 

  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  

 

Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej i Rady Powiatu, Burmistrza 

Gminy – Pana Grzegorza Ambroziaka, Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, 

Sekretarza i Skarbnika Gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Kierowników 

Referatów Urzędu Gminy, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz pozostałe 

osoby przybyłe na obrady Rady. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  

do podejmowania uchwał. 

 

Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 

 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało  - 10 radnych, 
„przeciw”      -   0 radnych, 
„wstrzymało się”     -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2018 rok, 
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b) o zmianie Uchwały Nr XL/215/18 Rady Miejskiej w Żychlinie w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

c) zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 

3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad. 

 
 

Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 
a) zmiany budżetu gminy na 2018 rok, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 
rok. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – zmiany budżetu dotyczą w głównej 
mierze wydatków inwestycyjnych, poinformował, o nowym zadaniu w załączniku 
inwestycyjnym dotyczące bezpieczeństwa publicznego i komunikacji w części miasta Plac 
Wolności, ul. 3 Maja i Ks. Ściegienego, a następnie wskazał na mapie, jak wyglądałaby 
komunikacja w tej części miasta w zakresie ruchu pojazdów i pieszych. 
 
Stanisław Szymański – zapytał, czy pasy drogowe na rondzie i ul. 1 Maja nie są zbyt 
wąskie? 
 
Krzysztof Anyszka – Kierownik Ref. BPI – pasy mają szerokość 3,80 m. i 3,90 m., tak więc 
nie będzie problemu z przejazdem tymi ulicami. 
 
Grzegorz Ambroziak – poinformował, że projektant wykonywał symulację tego 
skrzyżowania, czy tiry również będą mogły przejechać po rondzie. Obecnie konstrukcja 
centralnej części ronda będzie mniejsza, więc automatycznie szerokość pasa się zwiększy. 
Na zadanie przebudowy ul. 3 Maja wpisaną mamy w budżecie kwotę szacunkową 300.000 
zł.  
Kolejnym nowym zadaniem jest zakup routerów i serwerów w związku z przygotowaniem się 
do wejścia RODO.  
 
Waldemar Bartochowski – Sekretarz Gminy Żychlin – na to zadanie zakupu routerów i 
serwerów jest zaplanowana kwota 33.500 zł, ale tę kwotę należy dzielić na pół, połowa 
środków będzie przeznaczona na potrzeby Urzędu Gminy, a druga część dla MGOPS.  
 
Grzegorz Ambroziak – kolejnym nowym zadaniem jest „Budowa oświetlenia na placu 
rekreacyjnym przy ul. Łąkowej”, na którym odbywa się Święto Żychlina, na to zadanie 
planuje się kwotę 55.000 zł oraz 21.000 zł na monitoring wizyjny ŻDK. 
W załączniku nr 1 mamy wpływ dodatkowych tj. kwotę blisko 100.000 zł środków z wpływów 
z rozliczeń z lat ubiegłych, prawie 200.000zł środków z podatku dochodowego od osób 
prawnych. Ponadto wprowadzamy kwotę 547.000 zł przychodów z tytułu innych rozliczeń – 
wolne środki na spłaty wcześniej zaciągniętych kredytów. 
W wydatkach kwotę 340.000 zł przeznaczamy na remonty dróg, 37.600 zł na usługi i bieżącą 
działalność Urzędu Gminy, zmniejszamy środki o 35.000 zł na robotach publicznych, gdyż 
nie będzie robót publicznych, są małe przyjęcie na staże, prawdopodobnie w czerwcu 
otrzymamy tylko kilka etatów. 
Obecnie negocjujemy z firmami w zakresie oczyszczania miasta, będziemy potrzebowali 
więcej środków na ten cel, gdyż prac porządkowych na terenie miasta nie będziemy mogli 
wykonywać pracownikami z robót publicznych, ze względu na ich brak. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. 



3 
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2018  rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018 rok 
głosowało   - 10 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XLIV/241/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

b) o zmianie Uchwały Nr XL/215/18 Rady Miejskiej w Żychlinie w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr XL/215/18 Rady 
Miejskiej w Żychlinie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Emilia Rajewska - Skarbnik Gminy Żychlin – zmiana wysokości deficytu budżetowego 
powoduje konieczność podjęcia uchwały o zmianie Wieloletniej Prognozy Finansowej, stąd 
projekt uchwały. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały o zmianie Uchwały                      
Nr XL/215/18 Rady Miejskiej w Żychlinie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
 
Za podjęciem projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr XL/215/18 Rady Miejskiej w Żychlinie 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
głosowało   - 10 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XLIV/242/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

 

c) zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – zgodnie z uchwałą w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy i opinią RIO postanowiliśmy się zabezpieczyć i ogłosić przetarg 
na kredyt wcześniej. Wynika to stąd, iż rynek inwestycyjny jest bardzo dynamiczny, koszty 
inwestycji dramatycznie rosną. W ogłoszeniu o przetargu wpisane zostało zaciągnięcie 
kredytu do kwoty, a nie w konkretnej wysokości, gdyż jeśli nie będzie potrzeby zaciągnięcia 
całej kwoty kredytu, to zaciągniemy kredyt w wysokości mniejszej w zależności od ilości 
realizowanych zadań inwestycyjnych. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. 
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu głosowało  - 10 radnych, 
„przeciw”     -   0 radnych, 
„wstrzymało się”    -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XLIV/243/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

Do p-tu 3. Sprawy różne. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – poinformował, że rondo zostało tak 

zaprojektowane, aby duże samochody mogły również tym rondem przejeżdżać. 

Będziemy przygotowywać się do podjęcia uchwały w sprawie sprzedaży części 7 m. działki 

targowicy, jesteśmy po rozmowach z właścicielem działki sąsiedniej oraz po rozmowach                 

z przedstawicielem parafii, co do wykorzystania fragmentu pola przy targowicy. Mamy 

również koncepcję parkingu na wjeździe do biblioteki miejskiej.  

Na temat inwestycji modernizacji ul. Żeromskiego poinformuje radnych po rozstrzygnięciu 

przetargu na to zadanie. 

Reforma oświaty – jesteśmy już po przygotowaniu arkuszy organizacyjnych, sytuacja           

w oświacie jest dobra, opinie w zakresie arkuszy są pozytywne od wszystkich związków 

zawodowych. 

Najtrudniejszym rokiem w naszej oświacie będzie rok 2019, gdzie nie będzie klasy 9                     

w szkołach podstawowych, a z gimnazjum odejdą klasy III. Obecnie tworzone są klasy mniej 

liczne, co zwiększa liczbę oddziałów. Podejmujemy działania, aby powstawały nowe klasy                

w liceum ogólnokształcącym, jak również tworzone jest przedszkole przy Szkole 

Podstawowej w Grabowie. 

Mamy już pozytywną opinię Straży Pożarnej w sprawie utworzenia przedszkola w budynku 

szkoły w Grabowie. 

Te działania podejmowane są po to, aby zabezpieczyć oświatę kompleksowo, aby 

nauczyciele mieli zatrudnienie, dzieci nie musiały uczęszczać do szkół na dwie zmiany i aby 

mogły się uczyć w klasach mniej licznych. 

Być może w miesiącu maju uda się po części zrealizować sprawę przejścia dla pieszych koło 

Zakładu „EMIT”. Mamy już wstępną umowę w Urzędem Marszałkowskim na realizację tego 

przejścia. Ponadto prawdopodobne są do realizacji 3 kolejne przejścia dla pieszych.  

 

Krzysztof Anyszka – Kierownik Ref. BPI – w maju prawdopodobnie pojawi się zasilanie do 

przejścia dla pieszych koło ”EMIT”-u, natomiast samo przejście będzie wykonane później. 

 

Józef Kowalski – zastanawiał się nad lokalizacją kolejnych przejść dla pieszych zwracając 

uwagę na natężenie ruchu, oprócz przejścia przy starej portierni „EMIT-u, o którym mówił 

Pan Burmistrz, uważa, że kolejnymi powinny być przejścia przy Technikum, do sklepu Mila 

oraz koło Trzech Krzyży. 

 

Stanisław Szymański – zwrócił uwagę na problem z parkowaniem samochodów w ul.                        

1 Maja, od Szkoły Podstawowej Nr 1 do ronda. 
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Grzegorz Ambroziak – jest przepis prawny, który reguluje, w jakiej odległości od 

skrzyżowania i od przejść dla pieszych można parkować. W takich miejscach znaku „Zakazu 

parkowania” się już nie stawia. 

  

Kazimiera Kozmana – Sołtys Sołectwa Wola Popowa – poprosiła, aby podjąć działania                

w celu umożliwienia handlu drobiem na targowicy.  

 

Grzegorz Ambroziak – sprawa handlu drobiem na targowicy była już wyjaśniana, Urząd 

Gminy, czy Burmistrz nic nie mogą zrobić w tej kwestii. O handlu żywymi zwierzętami na 

targowicy decyduje Powiatowy Lekarz Weterynarii. 

 

Przewodnicząca Rady przypomniała o obowiązku złożenia przez radnych oświadczeń 

majątkowych do 30 kwietnia 2018 r. 

  

 

Do p-tu 4. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział                

w Sesji Rady.  

 

Zamknęła XLIV Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 

 

                                                                                Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                       /-/ Elżbieta Tarnowska 
 

 

Protokolant: 

 

M. Charążka 


